

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed, please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

# NEWSLETTER

08 | Oktober/November – October/November 2024

Folgen Sie uns auf [LinkedIn!](#)

Follow us on [LinkedIn!](#)

## AKTUELLES

## NEWS

### Ausschreibung

### Call for Applications

#### Promotions- und Abschlussstipendien der GRS

#### GRS Full and Short-term PhD Scholarships

**Bewerbungsfrist: 13. Dezember 2024**

**Deadline: 13 December 2024**

Ab 2025 vergibt die GRS bis zu vier Promotionsstipendien für 36 Monate und bis zu vier Abschlussstipendien für sechs Monate. Die Ausschreibungsfrist endet am 13. Dezember 2024.

In 2025, the GRS will award up to four full PhD scholarships for 36 months and up to four short-term scholarships for six months to support the completion of the PhD thesis. The call for applications closes on December 13, 2024.

[Erfahren Sie mehr ...](#)

[More information ...](#)

### Freie Plätze im GRS Qualifikationsprogramm

### Free Places in the GRS Qualification Programme

»Career Planning for PhD Researchers«,  
»Academic Presentations in English« &  
»Academic Writing in English«

»Career Planning for PhD Researchers«,  
»Academic Presentations in English« &  
»Academic Writing in English«

**November & Dezember 2024**

**November & December 2024**

Im November und Dezember bietet die GRS weitere Kurse im Qualifikationsprogramm an. Freie Plätze sind noch in folgenden Online-Workshops verfügbar:

GRS is offering more courses in the qualification programme in November and December. Places still available in the following online workshops:

- »Career Planning for PhD Researchers«, 5. November
- »The Floor Is Yours! Academic Presentations in English«, 12.–13. November
- »Go International! Academic Writing in English«, 26.–27. November & 3.–4. Dezember 2024

- »Career Planning for PhD Researchers«, 5 November
- »The Floor Is Yours! Academic Presentations in English«, 12–13 November
- »Go International! Academic Writing in English«, 26–27 November & 3–4 December 2024

Melden Sie sich einfach über das Kursportal der GRS an: [www.b-tu.de/elearning/graduates](http://www.b-tu.de/elearning/graduates)

You can register via the GRS course portal:  
[www.b-tu.de/elearning/graduates](http://www.b-tu.de/elearning/graduates)

<p><b>Online-Workshops für zukünftige Postdocs</b></p> <p><b>»Pursuing an academic career? Career planning and development for postdoc researchers«</b></p> <p><b>Beginn am 28. Oktober 2024</b></p> <p>Das Zentrum für wissenschaftliche Weiterbildung der BTU bietet ab dem 28. Oktober 2024 eine Workshop-Reihe für fortgeschrittene Promovierende an, die an einer wissenschaftlichen Karriere interessiert sind.</p> <p>Sie können sich über die <a href="#">Webseite</a> des Weiterbildungszentrums anmelden.</p> <p>Weitere Informationen erhalten Sie von Frau Galow: <a href="mailto:uta.galow@b-tu.de">uta.galow@b-tu.de</a></p> <p>Diese Workshop-Reihe findet im Rahmen der internen Weiterbildung statt und ist nur für BTU Beschäftigte.</p>	<p><b>Online Workshops for Prospective Postdocs</b></p> <p><b>»Pursuing an academic career? Career planning and development for postdoc researchers«</b></p> <p><b>Starting Date: 28 October 2024</b></p> <p>The Centre for Scientific Continuing Education offers workshops for doctoral candidates interested in an academic career. The workshop series will start on 28 October 2024.</p> <p>You can register via the centre's <a href="#">website</a>.</p> <p>For further information, please contact Ms Galow: <a href="mailto:uta.galow@b-tu.de">uta.galow@b-tu.de</a></p> <p>This workshop series is part of the internal continuing education program and is only for BTU employees.</p>
<p><b>Save-the-Date</b></p> <p><b>»Raumwissenschaftliches Kolloquium«</b></p> <p><b>Leibniz-Institut für Raumbezogene Sozialforschung (IRS)</b></p> <p><b>26.–27. Juni 2025</b></p> <p>Das Leibniz-Institut für Raumbezogene Sozialforschung (IRS) lädt interessierte junge Forschende zu dem nächsten raumwissenschaftlichen Kolloquium zum Thema »Zu viel des Wandels? Widersprüche und Aufbrüche in der sozial-ökologischen Transformation« ein. Erwartet werden wieder hochkarätige internationale Speaker. Die Anmeldung ist ab Januar 2025 über die Webseite des Instituts möglich:</p> <p><a href="https://leibniz-r.de/rwk-2025/">https://leibniz-r.de/rwk-2025/</a></p>	<p><b>Save-the-Date</b></p> <p><b>»Spatial Science Colloquium«</b></p> <p><b>Leibniz Institute for Research on Society and Space (IRS)</b></p> <p><b>26–27 June 2025</b></p> <p>The Leibniz Institute for Research on Society and Space (IRS) invites interested young researchers to the next spatial science colloquium on »Too much change? Contradictions and new beginnings in socio-ecological transformation«. High-profile international speakers are expected to attend. Registration will be possible from January 2025 via the institute's website:</p> <p><a href="https://leibniz-r.de/rwk-2025/?lang=en">https://leibniz-r.de/rwk-2025/?lang=en</a></p>
<p><b>GRS QUALIFIKATIONSPROGRAMM</b></p>	<p><b>GRS QUALIFICATION PROGRAMME</b></p>
<p>Im Herbst bietet die GRS weiterhin ein umfangreiches Qualifikationsprogramm für Promovierende und Postdocs in der frühen Phase nach der Promotion an:</p> <p><b>Kursbereich 3 – Wissenschaftliche Methoden:</b></p>	<p>This autumn, GRS is still offering an extensive qualification programme for doctoral and postdoctoral researchers:</p> <p><b>Course Area 3 – Scientific Techniques:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>The Floor Is Yours! Academic Presentations in English (EN), 12–13 November 2024</li> </ul>

- The Floor Is Yours! Academic Presentations in English (EN), 12.–13. November 2024
- Go International! Academic Writing in English (EN), 26.–27. November & 3.–4. Dezember 2024

#### **Kursbereich 4 – Überfachliche Qualifikation:**

- Career Planning for PhD Researchers (EN), 5. November 2024

#### **Anmeldung und weitere Informationen:**

Die ausführlichen Kursbeschreibungen finden Sie wieder in unserem Kursportal. Dort können Sie sich selbstständig für die Kurse anmelden:

[www.b-tu.de/elearning/graduates](http://www.b-tu.de/elearning/graduates)

- Go International! Academic Writing in English (EN), 2.–27 November & 3–4 December 2024

#### **Course Area 4 – Transferable Skills Training:**

- Career Planning for PhD Researchers (EN), 5. November 2024

#### **Registration and further information:**

You can find all course descriptions on our course portal, where you can also easily register:

[www.b-tu.de/elearning/graduates](http://www.b-tu.de/elearning/graduates)

### **IMPRESSUM**

#### **Herausgeber:**

BTU Cottbus Senftenberg  
Platz der Deutschen Einheit 1  
03046 Cottbus

#### **Für den Inhalt verantwortlich:**

Robert Rode  
Graduate Research School  
T +49 (0)355 69 3479  
E [robert.ode@b-tu.de](mailto:robert.ode@b-tu.de)

Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte [hier](#) klicken. Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: [www.b-tu.de/datenschutz](http://www.b-tu.de/datenschutz)

You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click [here](#). For more information about our data-protection policy please refer to our website: [www.b-tu.de/en/privacy-policy](http://www.b-tu.de/en/privacy-policy)